
P r o t  o k ó ł   Nr XI /2011

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 1 września 2011 r.

Początek sesji godz. 12.00 zakończenie – godz. 15.45

Radni obecni:

1.Konieczny Janusz
            2.Dębski Janusz

3. NiemiecWojciech 
4. Bałut Krzysztof
5.Burczyk Stanisław 
6. Gierad Alfreda
7. Malik Adam 
8. Małek Janusz 
9. Mindur Andrzej 
10. Ołowiańczyk Zygmunt
11. Szajna Anna
12. Trygar Krystyna 
13. Tutak Piotr
14 Węgrzyn Maria
15. Stączek Jerzy 

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Komendant Powiatowy Policji w Sanoku - Pan Edward Ząbek
- Kierownik Posterunku Policji w Besku - Pan Wojciech Uczeń
- Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 
   w Sanoku -Pan Krzysztof Dżugan
- Komendant Gminny Związku Ochotniczych
   Straży Pożarnych w Zarszynie - Pan Krzysztof Tomków
- Kierownik Niepublicznego Zakładu Opieki 
  Zdrowotnej "MedicSan"w Nowosielcach - Pani Urszula Wanielista
- Wójt Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn - Pan Zbigniew Dec
- Skarbnik Gminy - Pani Ryszarda Mikołajek
- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy
- Sołtysi.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie  między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy.
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn.
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn.
8. Informacja o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn.
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9. Informacja o stanie przygotowania placówek oświatowych funkcjonujących na terenie 

gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2011/2012.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn 

na lata 2011- 2021,
12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników 

do sądów powszechnych.
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/233/2009 Rady Gminy Zarszyn 

z dnia 23 września 2009 w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia "Podkarpacka Sieć 
Szerokopasmowa z siedzibą w Rzeszowie".

15. Przedstawienie wyników  konsultacji społecznych i analizy uwag zgłoszonych przez 
mieszkańców wsi w ramach konsultacji. 

      16. Wolne wnioski i zapytania.
      17. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
      18. Zakończenie sesji.

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na wniosek Wójta  zaproponował  
n/w, zmiany w o porządku obrad:
-  zdjąć pkt. 12 o treści "Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego"
a w miejsce tej uchwały przyjąć: " Podjęcie uchwały  w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego pn."Budowa i przebudowa boisk sportowych 
wraz z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa i remont 
obiektów małej architektury, zagospodarowanie i urządzenie terenów zieleni wraz z miejscami 
postojowymi w Zarszynie ",
- wprowadzić do porządku obrad dwa dodatkowe punkty ,tj:
- informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Zarszyn w roku szkolnym 2010/2011,
- podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współpracę międzynarodową z Miastem
   Borysław -Ukraina.

Powyższe zmiany w  porządku obrad  Radni przyjęli w jednomyślnym głosowaniu. W głosowaniu 
tym uczestniczyło 13 radnych. Na salę obrad o godzinie 12.15 wszedł  Radny Adam Malik , zaś 
o godz. 12.30 Radny Jerzy Stączek. 

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono 
     
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie  między sesjami, w tym z realizacji 
   uchwał Rady Gminy.
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn.
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn.
8. Informacja o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn.
9. Informacja o stanie przygotowania placówek oświatowych funkcjonujących na terenie
    gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2011/2012.
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10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
      Zarszyn na lata 2011- 2021,
12.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  finansowanie
  zadania  inwestycyjnego  pn."Budowa  i  przebudowa  boisk  sportowych  wraz   
      z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa i remont
      obiektów małej architektury,  zagospodarowanie i urządzenie terenów zieleni wraz  
      z miejscami postojowymi w Zarszynie "..
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na      
       ławników do sądów powszechnych.
14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/233/2009 Rady Gminy Zarszyn
      z dnia 23 września 2009 w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia "Podkarpacka Sieć 
       Szerokopasmowa z siedzibą w Rzeszowie".
15. Przedstawienie wyników  konsultacji społecznych i analizy uwag zgłoszonych przez
       mieszkańców wsi w ramach konsultacji. 
16. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Zarszyn w roku szkolnym
        2010/2011.
17.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współpracę  międzynarodową  
      Gminy Zarszyn z Miastem Borysław - Ukraina. 
 18. Wolne wnioski i zapytania.

             19. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
  20.  Zakończenie sesji.

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.

Nad złożonymi sprawozdaniami  głosu w  dyskusji nie zabierano.

Ad.  6.  W punkcie  szóstym  porządku  obrad  przystąpiono  do  wysłuchania  informacji  o  stanie 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
Powyższą informację za okres od 1 stycznia 2011 do 30 lipca 2011 r. złożył Kierownik Posterunku 
Policji w Besku asp.sztab. Wojciech Uczeń.
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrali :
- Radny Janusz Dębski, który ,zapytał czy na terenie  szkół w naszej gminie ujawniono przypadki 
np. zażywania środków odurzających , narkotyków,  czy  jakiejkolwiek przemocy wobec uczniów.

-  Radny  Zygmunt  Ołowiańczyk  w  swoim  wystąpieniu   podziękował   Komendantowi 
Powiatowemu Policji w Sanoku i Kierownikowi Posterunku Policji w Besku za dobrą współpracę 
w zakresie zabezpieczania różnego rodzaju imprez masowych i meczy piłkarskich organizowanych 
w Pielni.Zapytał także Komendanta Powiatowego Policji, czy istnieje możliwość zorganizowania 
 - szczególnie w gimnazjach, czy szkołach średnich - pogadanek nie tylko dla uczniów, ale też  dla  
ich rodziców. Następnie podkreślił,  iż  wychowywanie młodych ludzi  powinno rozpocząc się  w 
domu, rodzinie, ponieważ  właściwie ukształtowane dziecko w  domu będzie  dobrze zachowywać 
się w społeczeństwie. Poprosił o przeprowadzenie takiego rodzaju pogadanek. 
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-  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  podziękował  Radnemu  Zygmuntowi  
Ołowiańczykowi  za szczególne podkreślenie,   iż  to  rodzice mają   największy wpływ na dobre 
wychowanie  dziecka  ,  a  nie  tylko  nauczyciele.  Dodał,że  na  tym etapie   powinna  występować 
właściwa relacja  rodzic - nauczyciel.

-  Radny  Krzysztof  Bałut  zapytał  Kierownika  Posterunku  Policji  w  Besku,  czy  policjanci  
z Posterunku Policji w Besku wyjeżdżają  na teren naszej gminy , tylko wówczas gdy następują 
potrzeby interwencji  czy też jest opracowany harmonogram stałych patroli. 

-  Kierownik  Posterunku  Policji  w  Besku   odpowiedział  Radnemu  Bałutowi,  że  ilość  patroli 
uwarunkowana jest stanem etatowym i zadaniami, które wykonuje w danym okresie  Posterunek 
Policji  w  Besku.  Następnie  dodał  ,  iż  patrole  na  drodze   krajowej  Nr  28  w  dużym  stopniu 
wykonywane   są   przez  Komendę  Powiatową  Policji  w  Sanoku,  niemniej  jednak  z  chwilą 
wystąpienia  potrzeby  także i odpowiednie czynności wykonują policjanci z Posterunku  w Besku. 
Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo w szkołach to z chwilą pojawienia się  jakichkolwiek sygnałów  o 
przemocy, czy narkotykach, natychmiast podejmowane są działania i  sprawa kierowana jest  do 
Sądu Rodzinnego. 

-  Komendant  Powiatowy  Policji  mł.  inp.  Edward  Ząbek  poinformował  o  mogących  wystąpić 
zagrożeniach związanych ze  sprzedażą  i zażywaniem   narkotyków,  środków odurzających. Dodał 
przy  tym,   iż  należy  być  czujnym  i  zgłaszać  wszelkie  ujawnione  przypadki,  gdyż  dilerzy 
narkotyków mogą działać wszędzie, tj. w szkołach i na różnego rodzaju imprezach masowych.  
W wnioskowanej  przez Radnego Ołowiańczyka sprawie dotyczącej zorganizowania pogadanek 
w szkołach poinformował, że jeżeli tylko występuje taka  potrzeba, to Dyrektorzy  Szkół mogą  
z taką prośbą zwrócić się do Komendy Powiatowej Policji w Sanoku.  Następnie  Komendant 
Policji stwierdził , że w przypadku drogi krajowej Nr 28 sprawowany jest  ściśle określony grafik 
prowadzonych patroli policyjnych. Poinformował także, iż  Gmina Zarszyn w świetle statystyk 
policyjnych jest gminą bezpieczną.

-  Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  że   Rada  Gminy  powyższą 
informację  przyjęła. 

Ad.  7.  Kolejny punkt  porządku  obrad  dotyczył  informacji  o  stanie  bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn. 
Informacje  tę  przedstawił  Komendant  Gminny  Związku  Ochotniczych   Straży  Pożarnych  
w Zarszynie Krzysztof Tomków . Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrali :
- Radny Wojciech Niemiec w uzupełnieniu składanej  informacji przez Wójta  o realizacji zadań
w okresie między sesjami dodał,  że w Posadzie Jaćmierskiej  w dniu 20.08. 2011 r. odbyły się 
gminne zawody sportowo-pożarnicze   w których udział brało 8  jednostek OSP ,  wystawiając
18 drużyn. Ze swej strony podziękował Komendantowi Powiatowemu Państwowej Straży Pożarnej 
w  Sanoku,  który  zabezpieczył  sędziów  na  te  zawody.  Następnie  poprosił  Komendanta  
o zorganizowanie podstawowych szkoleń dla strażaków ochotników. 

-  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Sanoku  bryg.  Krzysztof  Dżugan  na 
wstępie podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za dobrą  współpracę na niwie  szeroko rozumianej 
ochrony  przeciwpożarowej.  Podziękował  za  pomoc  przy  zakupie  nowoczesnego  samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Długiem. W kwestii szkolenia strażaków ochotników dodał, że 
takie  szkolenia  są  organizowane  i  poprosił  o  wystosowanie  w  tej  sprawie  pisma.  Następnie 
zaznaczył, iż  po takim wyszkoleniu  wielu  młodych ludzi wyjeżdża na studia lub za granicę 
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i brakuje ich w tych jednostkach. Pan Komendant zaznaczył, że Gmina Zarszyn jest w miarę dobrze 
doposażona w sprzęt i  samochody strażackie,  niemniej jednak  w tym roku dla każdej z trzech 
jednostek będących w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym  zakupione zostaną po cztery 
aparaty  powietrzne  ze  środków  Komendy  Głównej  Straży  Pożarnych  .  W  przyszłym  roku 
planowany jest zakup sprzętu hydraulicznego dla jednej z jednostek OSP na terenie gminy Zarszyn. 
W  miarę  możliwości  Komenda  Powiatowa  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Sanoku  doposaża 
jednostki gminne i następnie poprosił Wójta,  by w miarę posiadanych możliwości budżetowych 
nadal   gminne jednostki OSP wyposażać w sprzęt ppoż. .

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej zaznaczył,  iż bezpieczeństwo publiczne jak i ppoż. jest jednym 
z  ważnych zadań gminy ,  o  które  należy odpowiednio  zadbać  tak  ,   by z  chwilą  wystąpienia  
zagrożenia  następowała  właściwa  pomoc  ze  strony  tych  służb.  Następnie  podziękował 
Komendantowi Powiatowemu Policji  i Komendantowi Powiatowemu Państwowej Straży Pożarnej 
za dotychczasową dobrą współpracę  w zakresie prowadzonych na rzecz zabezpieczenia porządku, 
bezpieczeństwa i  ochrony p.poż.  oraz przeciwpowodziowej  działań,  które w miarę posiadanych 
możliwości  są dobrze realizowane.

-  Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  że   Rada  Gminy  powyższą 
informację  przyjęła. 

Ad.  8. Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył 
dyskusję nad informacją o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn. 
Powyższą  informację  opracowała  Kierownik  NZOZ  w  Nowosielcach  Pani  Urszula  Wanielista. 
Informacja ta stanowi załącznik do protokołu.

Informację o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn Radni otrzymali wraz z materiałami 
na sesję i była przedmiotem obrad Komisji Polityki Społecznej.

W dyskusji głos zabrali :
-  Radna  Krystyna  Trygar  poprosiła  o  wyjaśnienie  dotyczące  ilości   specjalistów  pracujących  
w poradniach specjalistycznych NZOZ,
 -  zapytała,  czy  NZOZ  w  Nowosielcach  obejmuje  specjalistyczną  opieką  hospicyjną  także 
pacjentów spoza terenu gminy Zarszyn, 
- poprosiła , aby podjąć  niezbędne działania, by w Przychodni Zdrowia w Zarszynie  nadal istniała  
poradnia ginekologiczno-położnicza;

-  Radny Wojciech  Niemiec  nawiązując   do  informacji  Kierownika  NZOZ dotyczących   wielu 
trudności  związanych  z  udzielaniem świadczeń  wystepujących  ze  względu  na  stan  techniczny 
budynków ośrodków zdrowia , poprosił  Wójta o wygospodarowanie w budżecie gminy środków na 
wymianę 3 okien w budynku  Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Bażanówce;

-  Radny Zygmunt  Ołowiańczyk  wnioskował,  by w punkcie  lekarskim w Pielni   zamontować  
w gabinecie lekarskim drzwi dźwiękoszczelne.
- ponadto Radny zaznaczył, iż jest bardzo zadowolony z faktu uruchomienia w NZOZ Nowosielce 
poradni kardiologicznej, a następnie  poprosił o podjęcie działań w kierunku utworzenia poradni 
neurologicznej;

- Komendant Gminny ZOSP w Zarszynie Krzysztof Tomków wyraził opinię, iz wskazaną byłaby 
zmiana przepisów pozwalającą  na to, aby badania dla członków OSP  wykonywał lekarz rodzinny, 
który zna swoich pacjentów i w związku z tym  byłoby łatwiej zauważyć pewne niedomagania 
zdrowotne.
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- Radny Jerzy Stączek zapytał o etap przygotowań do uruchomienia hospicjum stacjonarnego 
w budynku starej szkoły w Jaćmierzu;

-  Kierownik  NZOZ MedicSan w Nowosielcach  Pani  Urszula Wanielista  udzieliła  odpowiedzi, 
mówiąc między innymi, że: 
- 7 lekarzy specjalistów zatrudnionych w NZOZ"MedicSan" to lekarze zatrudnieni w poradniach 
jak i hospicjum domowym,  
- ze względu na warunki lokalowe i niedostosowanie obiektów służby zdrowia wykorzystywanych 
przez  NZOZ  Nowosielce  do  rozporządzenia  Ministra  Zdrowia,  na  tym  etapie  trudno  będzie 
rozszerzyć  świadczenie usług medycznych o lekarza neurologa,  
-  w Przychodni Zdrowia w Zarszynie poradnia ginekologiczno-położnicza znajduje się na piętrze 
i jest to niedostosowanie obiektu do wymogów dla osób niepełnosprawnych, co  może  stanowić 
trudności w uzyskaniu kontraktu z NFZ. Pani Kierownik zaznaczyła także, iż obiekt tej przychodni 
wymaga rozbudowy lub przeprowadzenia  gruntownego remontu poprzez właściwe odwodnienie 
terenu ,  remont piwnic,  poprawę  dachu,   wykonanie elewacji.  Poprosiła  też Wójta  Gminy ,  o 
rozwiązanie  problemu zalewania  piwnic  w  budynku  Ośrodka  Zdrowia  w Nowosielcach   wodą 
opadową płynącą z drogi.
Następnie poinformowała o trwającej obecnie  procedurze  adaptacyjnej budynku " starej szkoły" 
w Jaćmierzu dla potrzeb stacjonarnego hospicjum, dodając, iż są to długie działania, gdzie napotyka 
się szereg trudności z dostosowaniem obiektu do wymogów stawianych przez WSSE placówkom 
medycznym.

-  Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  że   Rada  Gminy  powyższą 
informację  przyjęła. 

Ad.  9.  Kolejny  punkt  porządku  obrad   dotyczył  informacji  o  stanie  przygotowania  placówek 
oświatowych funkcjonujących na terenie gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 
2011/2012. 
Powyższą  informację  przygotował  Dyrektor  ZEAS  w  Zarszynie  Pan  Sebastian  Bętkowski. 
Informacja  stanowi załącznik do protokołu. 

Informację  o   stanie  przygotowania  placówek  oświatowych  funkcjonujących  na  terenie  gminy 
Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2011/2012 Radni otrzymali wraz z materiałami na 
sesje i była przedmiotem obrad Komisji Polityki Społecznej.

W dyskusji głos zabrali :
- Radny Janusz Dębski wnioskował o spowodowanie  wykonania  dojścia do szkoły w Długiem od 
strony "ścieżek"   poprzez  poprawę stanu technicznego  tego przejścia,   jak  również  i  mostku.  
Poprosił też o naprawę zniszczonej bramki, aby to wejście na teren szkoły od strony południowej 
było  ładne   i  schludne.  Wnioskował  także  o  poprawę  elewacji   poprzez  usunięcie
"nalotu"  mchu na  ścianach na budynku,   dokończenie budowy ogrodzenia  przy szkole,  jak też 
ustawienie przy budynku szkoły kilku  ławek . 

-  Radny Andrzej  Mindur  zapytał,    czy w związku  z  wykazywanym dużym zużyciem energii 
elektrycznej w budynkach szkół podstawowych w Odrzechowej  budynek  nowo budowanej szkoły 
doczeka się ukończenia, a  budynek starej szkoły będzie ewentualnie docieplony. Zapytał także, 
jakie są  plany związane z tymi budynkami oświatowymi oraz czy teren wokół szkoły zostanie 
ogrodzony. 

- Na wniosek Radnego Janusz Dębskiego - Dyrektor ZEAS odpowiedział, iż  występuje potrzeba 
podjęcia decyzji dotyczącej wyboru włączenia określonych  zadań  przy Szkole Podstawowej
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i Gimnazjum w Długiem do przyszłorocznego budżetu.  Należy rozważyć czy  np. wykonać 
odnowienie elewacji, wybudować ogrodzenie, czy poprawić stan ścieżki do tej szkoły poprzez 
wybudowanie chodnika. 
Radnemu Andrzejowi Mindurowi Dyrektor ZEAS odpowiedział, że aby zmniejszyć zużycie energii 
w tych szkołach  należy budynki  docieplić,  jednak z  uwagi  na  brak środków na ten  cel  jest  to 
zadanie  trudne  do  realizacji.  Nie  ma   możliwości  pozyskania  środków  pozabudżetowych  na 
ukończenie zadania rozbudowy Szkoły Podstawowej w Odrzechowej. Dyrektor ZEAS zaznaczył 
także,  iż w przyszłorocznym budżecie ujęte zostanie do realizacji zadanie polegające na wykonaniu 
ogrodzenie wokół tej szkoły. 

-  Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  że   Rada  Gminy  powyższą 
informację  przyjęła. 

Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej na 2011 r. 

- Skarbnik Gminy omówiła projekt zmian po stronie dochodów i wydatków  wskazując także  na 
wniesione  autopoprawki  Wójta   do  pierwszego  projektu  uchwały  ,  który  był  omawiany  na 
posiedzeniu Komisji.

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był analizowany przez Panią Skarbnik na posiedzeniu 
Komisji w dniu 31 sierpnia br. i został pozytywnie zaopiniowany. Jednocześnie w trakcie dyskusji 
wypracowano zapytania do Wójta.  Zapytano o obowiązek  zatrudnienia  od 1 września 2011 r. 
osoby  sprzątającej  w  obiekcie  nowo  wybudowanej  szatni  sportowej  w  Długiem  jaki   zakres 
czynności będzie posiadać ta osoba i czy  te  powierzone zadania będzie wykonywać tylko na tym 
obiekcie.

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział,że do zakresu czynności osoby sprzątającej należeć 
będzie utrzymanie porządku w obiekcie szatni,  jak i na boisku sportowym ,  koszenie trawnika, 
malowanie linii, pranie koszulek itp. 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zaznaczył, że w Pielni wybudowano szatnię ze środków własnych 
budżetu i  na tym obiekcie nie ma wymogu zatrudnienia   osoby sprzątającej, a  jeżeli inwestycja 
realizowana  jest w ramach  środków unijnych,  to taki wymóg istnieje. Zapytał, czy przydzielony 
zakres czynności w pełni zabezpieczy 8 godzinny dzień pracy. 

-  Wójt  wyjaśnił,  że  budynek  szatni  wraz  z  modernizacją  boiska  sportowego   w  Długiem 
wybudowany  został  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego   działanie  5.3  i  nie 
zrealizowanie  warunku   dotyczącego  zatrudnienia  pracownika  na  okres  24  miesięcy 
spowodowałoby zwrot  dotacji  przyznanej  na  realizację  w/w zadania.  Zaznaczył  także,   iż  przy 
każdej  inwestycji  jednym ze  wskaźników efektywności  jest  zatrudnienie  opiekuna  określonego 
obiektu.. 

- Radna Trygar  zaznaczyła, że jesienią kończy się okres 5 lat od chwili zatrudnienia opiekuna na 
boiskach sportowych w Posadzie Zarszyńskiej   i  zapytała, czy  po tym okresie  to zatrudnienie 
nadal będzie kontynuowane.

- Wójt odpowiedział, że rozstrzygniecie w tej sprawie nastąpi w terminie późniejszym. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  na  2011  r.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad projektem 
uchwały  w  sprawie  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Zarszyn  na  lata  
2011-2021.

-  Skarbnik  Gminy  Pani  Ryszarda  Mikołajek  wyjaśniła,  iż  głównym  powodem   zmiany  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-2021 jest   podpisanie  umowy na wykonanie 
usługi na  " Świadczenie usług w zakresie przewozu uczniów do gimnazjum i szkól podstawowych 
na terenie Gminy Zarszyn w roku szkolnym 2011/2012, 2012/2013",na łączną  kwotę 309 524,20 zł 
i zwiększenia limitu zobowiązań w 2012 i 2013 r. 

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały
i jednocześnie zapytał, dlaczego ta umowa został podpisana na tak długi okres czasu tj. do 2013 r., 
i czy jest na tyle korzystną, aby mogła zostać zawarta na okres 2 lat. 

- Dyrektor ZEAS Pan Sebastian Bętkowski odpowiedział, że istnieje  możliwość podpisana takiej 
umowy na czas dłuższy,  chociażby ze względu na dużą  czasochłonność  w przygotowywaniu 
corocznych przetargów. Ponadto wyloniona w wyniku przetargu Firma Veolia okazała się rzetelnym 
kontrahentem, który  właściwie wykonuje powierzone jej zadanie dowozu uczniów do szkół co daje 
określone gwarancje rzetelności w zakresie wykonywanych przewozów na przyszłość.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011 - 2021.
Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W  głosowaniu  udział  brało  15  radnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 

Ad. 12. Po wznowieniu obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
na  wyprzedzające  finansowanie  zadania  inwestycyjnego  pn."Budowa  i  przebudowa  boisk 
sportowych wraz   z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa
i  remont  obiektów  małej  architektury,  zagospodarowanie  i  urządzenie  terenów  zieleni  wraz  
z miejscami postojowymi w Zarszynie ".

 - Radni otrzymali  projekt uchwały  wraz z  uzasadnieniem, mówiącym o tym, że w związku  
z  realizacją  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa  i  przebudowa  boisk  sportowych  wraz 
z infrastrukturą w Odrzechowej,  Pielni  i  Posadzie Zarszyńskiej  oraz budowa i  remont obiektów 
małej architektury, zagospodarowanie i urządzanie terenów zieleni wraz z miejscami postojowymi 
w Zarszynie” istnieje konieczność zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie. 
Z  uwagi  na  fakt,  iż  środki  pochodzą  z Europejskiego  Funduszu  Rolnego  na  rzecz  Rozwoju 
Obszarów Wiejskich spłata pożyczki nastąpi po refundacji środków, zgodnie z umową o przyznanie 
pomocy  Nr  00093-6922-UM0900055/10  z  dnia  5.05.2011  r.  Pożyczka  ta  pochodzi  z  budżetu 
państwa i  jest  realizowana na dogodnych warunkach,  przez wskazany do obsługi  bank – Bank 
Gospodarstwa Krajowego. Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.

-  Skarbnik Gminy poinformowała o autopoprawce Wójta naniesionej do drugiej  wersji projektu 
uchwały, polegającej na zmniejszeniu wysokości zaciągniętej pożyczki z kwoty 500 000,00 zł
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do  kwoty  420  122,00  i  spłatę  określenia  terminu  na   2012  r.  po  uzyskaniu  zwrotu  środków  
z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  finansowanie  zadania  inwestycyjnego 
pn."Budowa  i  przebudowa  boisk  sportowych  wraz    z  infrastrukturą  w  Odrzechowej,  Pielni  
i  Posadzie Zarszyńskiej  oraz budowa i  remont obiektów małej  architektury,  zagospodarowanie  
i urządzenie terenów zieleni wraz z miejscami postojowymi w Zarszynie ". Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad projektem 
uchwały  w sprawie  powołania  Zespołu  do  zaopiniowania  kandydatów na  ławników do  sądów 
powszechnych.
-Radni  otrzymali  projekt  uchwał  wraz  z  uzasadnieniem  mówiącym  o  tym,  iż  Prezes  Sądu 
Okręgowego  w  Krośnie  pismem  z  dnia  31  maja  2011  r.  wystąpił  do  Rady  Gminy  Zarszyn  
o  przeprowadzenie  wyborów na  ławników do  orzekania  w  Sądach  Powszechnych  na  kadencję 
2012-2015.  Powołany  przepis  w  podstawie  prawnej  projektu  uchwały  stanowi,  że  przed 
przystąpieniem do wyborów na ławników, które odbywają się najpóźniej w roku kalendarzowym, 
w  którym  upływa  kadencja  dotychczasowych  ławników,  rada  gminy  powołuje  zespół,  który 
przedstawi na sesji swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia 
przez nich wymogów określonych w ustawie. Obowiązek podjęcia uchwały powołującej Zespół 
opiniujący kandydatów na  ławników wynika  z  nałożonej  na  radę  gminy delegacji  ustawowej,  
co czyni przedmiotową uchwałę za zasadną. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  Prezesa  Sądu  Rejonowego  w  Sanoku  
o  oddelegowaniu  Sędziny  Sądu  Rejonowego  w  Sanoku   Iwony  Paczosa  do  pracy  w  Zespole 
powołanym do zaopiniowania kandydatów na ławników.

-  Przewodniczący Polityki  Społecznej  Pan Wojciech  Niemiec  poinformował,  że na posiedzeniu 
Komisji w dniu 30 sierpnia br. do pracy w/w Zespole zgłoszone zostały następujące osoby:
- Przewodniczący Zespołu - Andrzej Betlej,
- Członkowie Zespołu : -  Alfreda Gierad,

   -   Anna Szajna,
   -  Maria Węgrzyn,
    -  Stanisław Burczyk.

W/w wyrazili zgodę na udział w pracach Zespołu.  

Innych głosów dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  
w  sprawie  powołania  Zespołu  do  zaopiniowania  kandydatów  na  ławników  do  sądów 
powszechnych. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  14.  Kolejny  punkt  dotyczył  podjęcia  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały  
Nr XXXIII/233/2009 Rady Gminy Zarszyn z dnia 23 września 2009 r. w sprawie przystąpienia do 
Stowarzyszenia "Podkarpacka Sieć Szerokopasmowa z siedzibą w Rzeszowie".



Radni  otrzymali   wraz z  projektem  uchwały uzasadnienie następującej  treści  -  iż  w związku  
z tym, że Radny Krzysztof Tomków, który do tej pory był reprezentantem Gminy Zarszyn 
w  pracach  organów stowarzyszenia "Podkarpacka Sieć Szerokopasmowa z siedzibą w Rzeszowie" 
nie  jest  obecnie  radnym  Rady  Gminy  Zarszyn   zaistniała  potrzeba  wyznaczenia  nowego 
przedstawiciela , wybranego spośród Radnych obecnej Rady Gminy Zarszyn.

-  Przewodniczący  Komisji  Polityki  Społecznej  Wojciech  Niemiec  oznajmił,  że  na  posiedzeniu 
Komisji w dniu 30 sierpnia 2011 r. do udziału w pracach  w /w. Stowarzyszenia zgłoszono Jego 
osobę. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  
w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/233/2009 Rady Gminy Zarszyn z dnia 23 września 2009 r.
 w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia "Podkarpacka Sieć Szerokopasmowa z siedzibą 
w Rzeszowie".Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył przedstawienia wyników  konsultacji społecznych
 i analizy uwag zgłoszonych przez mieszkańców wsi w ramach konsultacji. 

-  Wójt  Gminy  Pan  Andrzej  Betlej  odczytał  wyniki   konsultacji  społecznych  i  analizę  uwag 
zgłoszonych przez mieszkańców wsi w ramach konsultacji odnośnie wyrażenia opinii w sprawie 
określenia granicy pomiędzy wsią Odrzechowa, a nowo tworzoną wsią Pastwiska.

Wyniki konsultacji stanowią załącznik do protokołu. 
W tym punkcie porządku obrad głosów w dyskusji nie zabierano.

Ad. 16. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad  "Informacją
 o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Zarszyn w roku szkolnym 2010/2011".

Informację  tę  Radni  otrzymali  wraz  z  zaproszeniem na sesję   i   była  przedmiotem analizy na 
posiedzeniu  Komisji Polityki Społecznej.

W dyskusji głos zabrali :
- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec, który oznajmił, że powyższa 
informacja  była  analizowana  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  30  sierpnia  2011  r.  W  trakcie 
przeprowadzonej dyskusji omawiano zagadnienia związane z poniesionymi  kosztami na zadania 
oświatowe, w tym wysokie wydatki na energię w SP Odrzechowej i Jaćmierzu . Analizowano także 
wysokość dodatków  wyrównawczych wypłacanych dla nauczycieli w poszczególnych szkołach. 
Sprawozdanie przyjęte zostało przez członków Komisji. 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał, co jest główną przyczyną przepływu uczniów między gminami
i jakie podejmowane są działania, aby te dzieci zatrzymać w szkołach na terenie gminy.

-  Inspektor  d/s.  oświaty  odpowiedziała   Radnemu  Krzysztofowi  Bałutowi,  że  zgodnie  
z informacjami zawartymi w arkuszach organizacyjnych szkół ustalono,że średnio ok. 2% uczniów 
uczęszczających do szkół prowadzonych przez Gminę  Zarszyn jest mieszkańcami innych gmin. 
Jednocześnie  jednak   ok.  12% uczniów ubywa z  naszych  szkół.  Cześć  z  tych  dzieci  realizuje 
obowiązek za  granicą,  a  część  w sąsiednich  gminach (  rodzice  dojeżdżając  do pracy zabierają 
dziecko poza teren naszej gminy). W związku z tym naliczana subwencja oświatowa dla Gminy 
Zarszyn jest mniejsza o ok. 10%.
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- Radnemu Wojciechowi Niemcowi Inspektor d/s oświaty odpowiedziała, że wykazane wysokie 
wydatki na energię w SP Odrzechowa spowodowane są  tym, że budynek nowej szkoły jest duży 
i niedocieplony, natomiast budynek starej szkoły posiada nieszczelne okna i są duże ubytki ciepła. 
Natomiast  wykazana duża kwota za zużycie  energii w SP Jaćmierz spowodowana jest tym,
że w kuchni  świetlicy zainstalowany jest duży kocioł elektryczny i inne urządzenia energochłonne 
służące do przygotowywania posiłków.

- Radna Krystyna Trygar zapytała o wyniki nauczania w poszczególnych szkołach, przytaczając 
przykład, iż  np. SP w Bażanówce,  gdzie jest najmniej uczniów, szkoła ta jest na przedostatnim 
miejscu w rankingu  wyników sprawdzianu w Gminie. Zapytała, czy  jest to wina nauczycieli, czy 
uczniów.

- Inspektor d/s oświaty  Agnieszka Jakiel odpowiadając Radnej Trygar powiedziała, że w jej opinii 
powodem może być  to , że w Szkole Podstawowej w Bażanówce w pełnym wymiarze  czasu pracy 
zatrudnionych jest tylko  5 nauczycieli, zaś  pozostali uzupełniają etaty dojeżdżając z innych szkół. 
Ponadto, jeżeli w szkole jest mało  uczniów, to trudno, aby osiągnięty wynik wyszedł dobry, gdyż 
jeden bardzo dobry uczeń tej statystyki nie zawyży. Następnie Pani Inspektor oświaty dodała,  że za 
rok ubiegły ze sprawdzianu w szkołach podstawowych najwyższy stanin osiągnęła Szkoła 
Podstawowa w Pielni co najprawdopodobniej w dużej mierze mogło być wynikiem dobrze 
zorganizowanych   zajęć   pozalekcyjnych.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podkreślił, że z danymi statystycznymi nie 
dyskutuje się i  jednocześnie wyjaśnił , że używana obecnie skala stanin to punkt odniesienia do 
innych szkół,  a  nie  do  poziomu nauczania.  Jedynym obiektywnym miernikiem oceny poziomu 
pracy szkoły czy nauczyciela jest   wskaźnik Edukacyjnej Wartości Dodanej, wyliczany obecnie 
tylko dla szkół gimnazjalnych. 

Ad. 17. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
współpracę międzynarodową  Gminy Zarszyn z Miastem Borysław - Ukraina. 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiącym o tym, że uchwała o współpracy 
zagranicznej z miastem Borysław tworzy obraz działań, które mają pomóc w budowaniu i rozwoju 
Gminy jako samorządu otwartego na współpracę w różnych dziedzinach i z różnymi podmiotami. 
Miasto  Borysław  jest  miastem  powiatowym  w  województwie  lwowskim.  Liczy  ok.  38  tys. 
mieszkańców.  Jest  miastem  bardzo  dobrze  rozwijającym  się  gospodarczo.  Prowadzi  szeroką 
działalność  kulturalną  i  sportową.  Jest  również  dużym  centrum  handlowym  w  województwie 
lwowskim. W dniu 24 sierpnia br. odbyły się rozmowy wstępne przedstawicieli Gminy Zarszyn
i Miasta Borysław. Obie strony wyraziły wolę współpracy i określiły jej kierunki. Podpisanie 
porozumienia może zostać wykorzystane do pozyskania środków unijnych na realizację zadań 
inwestycyjnych oraz działań w zakresie stosunków międzyludzkich pomiędzy partnerami. 
Współpraca międzynarodowa między społecznościami obywatelskimi nabiera wielkiego 
znaczenia, przyśpiesza budowę społeczeństwa aktywnego. Porozumienie pozwoli na wykorzystanie 
potencjału gminy oraz na korzyści wynikające z zaplanowanych przedsięwzięć, które wyrażają 
przyjaźń, otwartość i pozwolą zwiększyć aktywność mieszkańców Gminy Zarszyn i poszerzyć 
współpracę o nowych partnerów zagranicznych. Mając na uwadze powyższe sformułowania, 
niezbędne jest podjecie uchwały o współpracy  zagranicznej z Miastem Borysław i upoważnienie 
Wójta  Gminy Zarszyn do podpisania porozumienia w tej sprawie. 

-  Przewodniczący Komisji  Polityki  Społecznej  Pan Wojciech  Niemiec  oznajmił,  że  członkowie 
Komisji powyższy projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 
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Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na współpracę międzynarodową  Gminy Zarszyn z Miastem Borysław - 
Ukraina. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała 
stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :

-  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  odczytał  pismo  mieszkańców  z  ulicy 
Spokojnej  w  Zarszynie  skierowane  do  Rady  Gminy  z  prośbą  o  wybudowanie  w  tej  części 
miejscowości  sieci  kanalizacyjnej.  Po  zapoznaniu   Wysokiej  Rady  z  treścią   tego  pisma 
Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, że kompetentnym do rozpatrzenia powyższej sprawy jest 
Wójt Gminy , któremu to pismo zostanie  przekazane. 

-  Radny  Zygmunt  Ołowiańczyk  zapytał  o   najbliższe  plany  związane  z  przeprowadzeniem 
reorganizacji sieci szkół na terenie Gminy Zarszyn. Zapytał,  czy w tych zamierzenia brana jest pod 
uwagę  likwidacja Szkoły Podstawowej  w Bażanówce i Pielni  oraz jakie działania w tym temacie 
podejmować będzie Rada Gminy i Wójt Gminy.

- Radny Krzysztof Bałut zapytał jaki jest  rzeczywisty stan rozmów w sprawie planów budowy 
zbiornika retencyjnego w Pielni.

- Radny Andrzej Mindur zapytał , czy w tym roku  rozpocznie się budowa sieci kanalizacyjnej  
w Odrzechowej oraz czy istnieją  jakiekolwiek  plany,   by w najbliższej  przyszłości  dokończyć 
prowadzoną  od 15 lat  rozbudowę  szkoły podstawowej w Odrzechowej. 
Radny  zapytał  także,  kiedy  zostanie  ustawiona  wiata  przystankowa  na  drodze  wojewódzkiej
 w obrębie biurowca ZZD w Odrzechowej.

- Radny Adam Malik zapytał  w kwestii planowanego do realizacji zadania pn. budowa oświetlenia 
hybrydowego,  o obecne plany związane z budową  przez PZŁ w Krośnie strzelnicy myśliwskiej  
w Posadzie Zarszyńskiej. Radny wnioskował o wystosowanie pism do Starostwa Powiatowego 
w Sanoku  w sprawie   poprawy stanu  technicznego  mostu  na  drodze  powiatowej  w  okolicach 
Szkoły Podstawowej w Jaćmierzu i na tzw. "Graniczniku" w kierunku Bażanówki oraz o poprawę 
stanu  nawierzchni drogi  powiatowej koło cmentarza w Jaćmierzu.

- Sołtys  Pastwisk Henryk Maksymik wnioskował o  ustawienie wiaty przystankowej na drodze 
powiatowej w Pastwiskach, zabezpieczenie w budżecie gminy środków finansowych na  wykonanie 
remontu  kapitalnego  wewnątrz  budynku  Domu  Ludowego  w  Pastwiskach  i  zapytał,  kiedy 
rozpocznie się budowa boiska sportowego wraz z infrastrukturą w Pastwiskach. 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk wnioskował o wystosowanie pisma do Starostwa Powiatowego 
w  Sanoku  w  sprawie  wykoszenia  wysokich  traw  i  zarośli  wzdłuż  drogi  powiatowej  relacji 
Pisarowce -Nowotaniec.

Ad. 19. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

- Bogdan Rakoczy - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalne Przestrzennej Rolnictwa 
i  Ochrony Środowiska  w UG Zarszyn  odpowiedział,  że  do  Starostwa Powiatowego  w Sanoku 
wystosowane  zostaną  pisma  w   sprawach  wnioskowanych  przez  Radnych,  należących  do 
kompetencji Starostwa. 
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- Agnieszka Jakiel - Inspektor d/s. oświaty w Urzędzie Gminy na zapytanie Radnego Zygmunta 
Ołowiańczyka  odnośnie  przeprowadzenia  reorganizacji   sieci  szkół  na  terenie  Gminy 
poinformowała,   że  są przygotowywane  trzy propozycje  zmian w organizacji   sieci  szkół  na 
terenie gminy i do końca lutego 2012 r. na   jedną z nich trzeba będzie się zdecydować. 
W najbliższym  czasie   przewiduje  się  przedłożenie  na   sesję  Rady  Gminy  projektu  uchwały 
intencyjnej o utworzeniu zespołów  Szkół w Długiem i Zarszynie oraz   filii szkół w Bażanówce 
i  Pielni, dostosowując w tym celu odpowiednio Szkołę Podstawową w Nowosielcach do przyjęcia 
uczniów ze  Szkoły Podstawowej  w Pielni.  Następnie  Pani  Jakiel  przestawiła  drugą  propozycję 
związaną z ewentualną likwidacją szkół w Bażanówce i Pielni , "wyprowadzeniem" ze wszystkich 
szkół sprzątania i stołówek  szkolnych , co związane byłoby z  szacowanymi oszczędnościami w 
wysokości ok. 1500 tys zł. Kolejna propozycja to przekazane prowadzenia szkół stowarzyszeniu po 
wcześniejszym ich zlikwidowaniu,  z tym jednak , że nie wszystkie szkoły  można przekazać do 
prowadzenia  przez  stowarzyszenie,  gdyż   realizacja  zadań  oświatowych  jest  jednym  z  zadań 
własnych  gminy,  co  wymusza  utrzymanie  prowadzenia  przez  Gminę  minimum  jednej  szkoły 
podstawowej i jednego gimnazjum.

-  Wiesław  Józefczyk  Sołtys  Odrzechowej  wnioskował,  aby  w  tej  poważnej  i  odpowiedzialnej 
sprawie  powołany  został  zespół  roboczy  składający  się  z  nauczycieli,  z  rodziców,   radnych 
samorządowców , którzy analizując powyższe propozycje reform wybraliby najbardziej odpowiedni 
dla naszej gminy  program naprawczy. 

-  Radny Wojciech  Niemiec  zaznaczył,  iż  na  posiedzeniu  Komisji  Polityki  Społecznej  ustalono 
wspólnie,  że  w  okresie  wakacyjnym  odbędzie  się  spotkanie  z  Prezesem  Federacji  Inicjatyw 
Oświatowych  Panią  Aliną  Bałdygą  i  dyrektorami  szkół  w  celu  wypracowania  wspólnego 
stanowiska w tej sprawie i do tej pory spotkanie to nie zostało jeszcze zorganizowane. Na obecnym 
etapie   nie  ma  jeszcze  żadnej  jednoznacznej  propozycji  reformy szkół.  Na zakończenie  Radny 
oświadczył , że nigdy nie zagłosuje za likwidacją Szkoły Podstawowej w Bażanówce. 

-  Radny  Zygmunt  Ołowiańczyk  powiedział,  że  chce  wiedzieć  nad  czym  konkretnie  będzie 
prowadzona  dyskusja , czy w zakresie reorganizacji sieci szkół  zostało już wypracowane jakieś 
jasne  stanowisko.  Jednocześnie  wyraził  pogląd  że  razie  podjęcia  decyzji  o  likwidacji  Szkoły 
Podstawowej w Pielni dzieci z tej szkoły na pewno nie będą uczęszczać do żadnej ze szkół na trenie 
gminy  Zarszyn.  Następnie  dodał,  że  będzie  glosował  przeciw  likwidacji  bądź  utworzeniu  filii 
Szkoły Podstawowej w Pielni.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że obecnie  jesteśmy na etapie 
wypracowywania pewnych rozwiązań czy pomysłów, wiążące decyzje nie zostały jeszcze podjęte.

-  Wójt Gminy Andrzej Betlej w wypowiedzi na powyższy temat podkreślił, że przeprowadzenie 
reorganizacji   sieci  istniejących  placówek  szkolnych  jest  trudnym  i  ważnym  problemem,  nad 
którym  w naszej gminie podobnie jak w wielu innych gminach w Polsce  trzeba będzie  poważnie 
się zastanowić.Wójt zaznaczył, że "nie ma złotego środka", a znana trudna sytuacja oświatowa  
w budżecie gminy zmusza do podjęcia pewnych rozwiązań. Określone rozwiązanie musi zostać 
wybrane. Do tej pory nie było wspólnego spotkania radnych z nauczycielami, dyrektorami szkół  
i rodzicami , gdyż wcześniej musi zostać  wypracowana  wola znalezienia wspólnego kompromisu. 
Następnie Wójt dodał, że najbardziej optymalnym  wyjściem z tej sytuacji byłoby utrzymanie na 
terenie gminy 2 szkół  jednej podstawowej  i jednego  gimnazjum, lecz  w naszej gminie z uwagi na 
warunki lokalowe jest to nie realne. W dalszej wypowiedzi Wójt podkreślił, że musi być wspólnie 
porozumienie w kwestii,  czy chcemy likwidacji szkół, czy je przekształcać, czy  przekazać  do 
prowadzenia przez stowarzyszenia. Dzieci w szkołach ubywa co skutkuje coraz mniejszą subwencją 
i to wiąże się z występującą coraz trudniejszą sytuacją budżetową Gminy. Najtrudniejszym
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do wykonania wariantem  byłaby  fizyczna likwidacja danej szkoły. Przekazanie części szkół  do 
prowadzenia  stowarzyszenia,   może okazać się też trochę ryzykowne, gdyż np. po 2-3  latach 
trzeba będzie ponownie te szkoły  przejąć. Najbardziej rozsądnym wyjściem z tej sytuacji byłoby 
utworzenie zespołu szkół i filii.

Na dalsze zapytania Wójt odpowiedział:
-  Radnemu  Krzysztofowi  Bałutowi,  że  nadal  aktualne  są  plany  związane  z  budową  zbiornika 
retencyjnego w Pielni;

- Radnemu Andrzejowi Mindurowi , że w sprawie rozpoczęcia budowy sieci kanalizacyjnej
 w Odrzechowej , aktualnie sporządzona jest umowa na dofinansowanie, która została przesłana do 
podpisu  do instytucji  zarządzającej  środkami w ramach Programu Współpracy Transgranicznej 
Polska-Republika Słowacka. 
- w sprawie zakończenia rozbudowy Szkoły Podstawowej w Odrzechowej Wójt odpowiedział,
że są trudności w pozyskaniu ok. 1 mln zł środków pozabudżetowych na tę inwestycję i obecnie nie 
ma  żadnych  możliwości  składania  wniosków  do  programów  unijnych  na  ten  cel,  gdyż  takich 
programów nie ma;

- Radnemu Adamowi Malikowi w sprawie budowy na terenie  gminy oświetlenia  hybrydowego 
Wójt  odpowiedział,  że  aktualnie  zadanie  to  jest  przygotowywane  do   ogłoszenia  przetargu  i 
otrzymaliśmy  zgodę Marszałka Województwa na ostateczne zakończenie tej inwestycji do końca 
czerwca 2012 r.  Być może  jeszcze w tym roku uda się wykonać część robót związanych z tą 
inwestycją;
- w sprawie planu budowy strzelnicy myśliwskiej Wójt odpowiedział, że aktualnie Polski Związek 
Łowiecki w Krośnie oczekuje na ostateczną decyzję Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska  
w Rzeszowie w tej sprawie;
- w  sprawie ustawienia wiat przystankowych w Odrzechowej i Pastwiskach Wójt odpowiedział,
że dla zrealizowania tych zadań występuje wpierw potrzeba opracowania dokumentacji i uzyskania 
zgody  zarządcy  dróg  powiatowych  i  wojewódzkich,  a  następnie  zabezpieczenie  niezbędnych 
środków finansowych. Ponadto budowa tego typu obiektów nie jest zadaniem własnym gminy.

-  Sołtysowi  Pastwisk  -  Wójt  odpowiedział,  że  obecnie  w  budżecie  gminy  brak  jest  wolnych 
środków na wykonanie remontu w budynku Domu Ludowego w Pastwiskach, 
-  w  sprawie  budowy boiska  sportowego  w  tej  miejscowości  -  Wójt  odpowiedział,  że  jest  już 
podpisana umowa na realizację tego zadania w ramach Programu Odnowy i Rozwoju Wsi. Firma ,  
wyłoniona w przetargu rozpocznie realizacje zadań na terenie gminy ,, od 15 września br. 

Ad. 20.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni  
zrealizowany.  Ogłosił  jedenastą   sesję  Rady Gminy Zarszyn  w bieżącej  kadencji  2010-2014   
za zamkniętą. 

Protokołowała: Przewodniczący
Irena Kasza        Rady Gminy Zarszyn

       mgr Janusz Konieczny


